
Ekoregion?
Wsparcie dla „zielonego” handlu, 
ekologicznych upraw, produktów i 
suplementów diety, a dla seniorów 
i rekonwalescentów nowy system 
leczenia i profilaktyki – to tylko 
niektóre założenia projektu pn. 
„Dolny Śląsk. Zielona Dolina Żywności 
i Zdrowia”. Jego autorami są władze 
samorządu wojewódzkiego i 
Uniwersytetu Przyrodniczego we 
Wrocławiu. Ambitne cele rozwoju 
biobiznesu w naszym regionie ma 
realizować specjalną spółka. Właśnie 
powołano ją do życia. 
 Więcej na str. 2

Nie wszystko 
na opał
Sezon grzewczy 
w pełni, ogień trzeszczy 
w niejednym domowym 
kominku – ale czy 
na pewno używamy 
odpowiedniego drewna? 
Wiadomo, że powinno być 
gęste, twarde, bez kory, 
najlepiej z drzew liściastych 
i suche. Tę ostatnią cechę 
regulują nawet przepisy – 
dość wspomnieć o przyjętej 
w listopadzie ub.r. 
uchwale antysmogowej 
dla Dolnego Śląska. Od 
1 lipca 2018 r. nie będzie 
można spalać drewna 
o wilgotności powyżej 20%. 
Polkowicka straż miejska 
zapowiada, że ma prawo 
do kontroli, ale na razie 
zachęca mieszkańców do 
bezpłatnego sprawdzenia 
wilgotności domowego 
opału. 
 Piszemy o tym na str. 4

Kalendarz przypomina nam o jesz-
cze innych rocznicach. Okazuje się, że 
luty dosłownie pęka w szwach od róż-
nego rodzaju świąt, mniej lub bardziej 
oficjalnych. Jest ich więcej, niż dni w 
miesiącu: aż 59! O ile 31 stycznia był 
Dniem: Przytulania, Iluzjonistów, Na-
rodzin Rosyjskiej Wódki i Zebry, o tyle 
1 lutego można obchodzić Dzień Gumy 
do Żucia, Międzynarodowy Dzień Bez 
Oleju Palmowego i Światowy Dzień 
Wyborów. 

Nazwy i okoliczności ciągną się 
niemal przez wszystkie kartki w ka-
lendarzu. Od Dnia Pozytywnego My-
ślenia (2.02), przez Dzień Boba Mar-
leya (6.02), Europejski Dzień Numeru 

Alarmowego 112 (8.02), Dzień Singla 
(15.02), Kota (17.02), Dzień bez łapówki 
(23.02), Dzień niespodziewanego cału-
sa (24.02), Dzień Pozdrawiania Blon-
dynek (26.02) po Dzień Chorób Rzad-
kich (28.02). Naszą uwagę przykuły 
jeszcze trzy znamienne daty. Znamien-
ne, w kontekście ostatnich wydarzeń w 
kraju. Otóż 9 lutego przypada rocznica 
„wyzwolenia” naszych ziem od wojsk 
niemieckich, 27 stycznia obchodzi się 
Międzynarodowy Dzień Pamięci o Ofi a-
rach Holocaustu, 22 lutego Europa ob-
chodzi jako Dzień Ofiar Przestępstw, 
a 23 lutego to Międzynarodowy Dzień 
Pomocy Potrzebującym. Pamiętajmy.

(mb)

Jeszcze dobrze nie przebrzmiała 
Wielka Orkiestra Świątecznej 
Pomocy, kończą się ferie i czas 
zimowej laby, tymczasem przed nami 
znów kilka okazji do zabawy. Faworki 
i pączki w tym roku będziemy piec 
wcześnie – już 8 lutego! Śledzika 
zjemy 13., niestety walentynki 
przypadają w tym samym dniu, co 
katolicki Popielec, czyli pierwszy 
dzień wielkiego postu.
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Pociąg do kolei
Samorządowcy z Zagłębia 
Miedziowego znów mówią o 
przywróceniu połączeń kolejowych 
w regionie. O szybkich pociągach 
z Głogowa do Legnicy, przez 
Rudną, Lubin, Polkowice – i dalej, 
do Wrocławia. Bo to konieczne, jeśli 
region ma się rozwijać. I tak się 
składa, że podobne plany snuto już 
osiem i cztery lata temu - zawsze 
przed wyborami samorządowymi. 
Prezydenci, burmistrzowie i wójtowie 
wierzą, że tym razem na planach się 
nie skończy.  Więcej na str. 4
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Dolny Śląsk stawia na biobiznes

Zielony region?
Dolnośląska Zielona Dolina – to nowa spółka, powołana do 
życia przez samorząd województwa i władze Uniwersytetu 
Przyrodniczego we Wrocławiu. Ma być zalążkiem rozwoju biobiznesu 
naszego regionu i edukacji ekologicznej jego mieszkańców.

AKTUALNOŚCI

Precz 
z azbestem

Do 1 lutego br. w Wojewódz-
kim Funduszu Ochrony Śro-

dowiska i Gospodarki Wodnej 
można składać wnioski na usuwa-
nie wyrobów zawierających az-
best. Fundusz pokryje 85% kosz-
tów, związanych z demontażem, 
zebraniem , transportem i utyli-
zacją wyrobów azbestowych. Po-
zostałe 15% kosztów sfinansują 
gminy – taką deklarację ogłosiły 
m.in. Pęcław i Grębocice.

Prawnik 
pomoże

Mieszkańcy Gminy Przem-
ków mogą bezpłatnie sko-

rzystać z pomocy prawnej. W tym 
roku takie spotkania z radcami 
odbywają się w Miejsko-Gminnej 
Bibliotece Publicznej przy Placu 
Targowym 1 w Przemkowie. Kon-
sultacje przewidziano w ponie-
działki – w godz. 14.00-18.00, 
wtorki – w godz. 10.00–14.00 
i w piątki – w godz. 11.00-15.00.

Park 
Dziadoszan?

Przedstawiciele Gminy Ga-
worzyce oraz Stowarzysze-

nia Zagroda Dziadoszan podpisali 
porozumienie o współpracy, któ-
rej efektem ma być utworzenie 
w Gostyniu parku archeologicz-
nego.
Usytuowanie parku o nazwie 
„Dziedzictwo Dziadoszan” nie 
jest przypadkowe, bowiem – jak 
podano – w okolicach Gostynia 
i Dalkowa zlokalizowano unikato-
we obiekty archeologiczne: trzy 
grody, miejsce pogańskiego kultu 
słowiańskiego, osady, cmentarzy-
ska oraz miejsce odkrycia skarbu 
kruszcu orientalnego. Znaleziska 
pochodzą z różnych epok, są to 
bowiem ślady plemienia Dziado-
szan, relikty epoki brązu, czasów 
rzymskich i okresu średniowie-
cza. Zdaniem inicjatorów porozu-
mienia, to doskonały przyczynek, 
by w gminie Gaworzyce powstała 
edukacyjna „ścieżka w czasie”.

(mb)

Samorządy wsparły szpital

Obejrzą bez skalpela
W styczniu Głogowski Szpital Powiatowy 
wzbogacił się o kolejne nowoczesne urzą-
dzenie: wieżę laparoskopową 3D, wartą po-
nad 430 tys. zł.

Zakup urządzenia sfi nansowały Gminy Polko-
wice i Grębocice, przyznając placówce odpowiednio 
300 i 100 tys. zł. Dla samorządów taki rodzaj udzie-
lonej pomocy jest oczywisty: pomagając placówce, 
wspierają mieszkańców swoich gmin, którzy korzy-
stają z opieki medycznej szpitala. 

Pierwszą operację z wykorzystaniem laparosko-
pu przeprowadzono 18 stycznia br. Chirurg Khalil 
el Mohtar chwaląc zalety nowoczesnego sprzętu 
podkreślił przede wszystkim fakt, że dzięki niemu 
można zaglądać w zakamarki jamy brzusznej bez 
ingerencji skalpela. W technologii 3D obraz widać 
taki jak w rzeczywistości, a to pozwala wybrać naj-
lepszą dla pacjenta metodę leczenia.  (mb)
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Budowniczy ekspresówki czekają na ocieplenie?

Drogowe postoje
Mimo zapewnień in-
westora, na budowa-
nej między Lubinem 
a Polkowicami drodze 
S3 przez ostatnie ty-
godnie niewiele się 
działo. 

Choć jeszcze w grudniu 
ub.r. w Generalnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Auto-
strad zapewniano, że prace 
przy ekspresówce zostaną 
wznowione z  impetem, 

a termin zakończenia zo-
stanie dotrzymany, dziś już 
nawet ministerstwo infra-
struktury przyznaje, że po-
dróż nową trasą z Lubina 
do Polkowic będzie moż-
liwy dopiero najwcześniej 
wiosną 2019 r. 

Słaba mobilizacja wy-
konawcy, błędy w orga-
nizacji i koordynacji ro-
bót, zejście z placu budo-
wy podwykonawców oraz 
konfl ikt pomiędzy współ-
konsorcjantami fi rmy Sa-
lini Polska a przedsiębior-

stwem Pribex – to naj-
ważniejsze powody opóź-
nienia, jakie wiceminister 
Marek Chodkiewicz wy-
mienił w piśmie do posła 
Krzysztofa Kubowa. Sło-
wa potwierdziły to, o czym 
lokalne media informowa-
ły już dawno. 

- A gdzie był nadzór in-
westorski? Teraz się obu-
dzili, że mają rok w plecy? 
– skwitował jeden z kie-
rowców, codziennie prze-
mierzający opuszczoną 
budowę.  (ob)

Według GDDKiA teraz na placu budowy trwa 
okres zimowy. Roboty – choć nie tak widoczne 

– są prowadzone.
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Radwanice: bilans dotacji
Miliony na inwestycje
Gmina Radwanice podsumowała miniony rok pod 
kątem uzyskanych dotacji. Były rekordowe: na róż-
nego rodzaju zadania samorząd pozyskał z zewnątrz 
ponad 8,5 mln zł.
Najwięcej pieniędzy – ponad 3 mln 600 tys. zł - prze-
znaczono na budowę sieci kanalizacyjnych Sieroszo-
wicach i Strogoborzycach oraz na budowę oczysz-
czalni w Buczynie oraz Radwanicach; budowa dróg w 
Nowym Dworze, Kłębanowicach i Łagoszowie Wiel-
kim pochłonęła ponad 2 mln zł. Dzięki dotacjom gmi-
na m.in. rozpoczęła remont szkoły w Buczynie, kupiła 
nowy samochód ratowniczy dla OSP w Radwanicach, 
a kluby sportowe „Płomień” i „Zadzior” zyskały kon-
tenerowe zaplecze.  (ob)  

Budynek komunalny w Grębocicach 
Już wręczono klucze
To był prawdziwie świąteczny prezent: 15 rodzin z gmi-
ny Grębocice otrzymało klucze do mieszkań w nowym, 
postawionym przez gminę budynku komunalnym. To 
pierwsza w regionie inwestycja tego typu. Trwała półtora 
roku i kosztowała samorząd około 2,6 mln zł. W budynku 
znajduje się 15 lokali: trzy kawalerki, sześć mieszkań 2-po-
kojowych i sześć 3-pokojowych. - Dbajcie o ten budynek 
i szanujcie siebie nawzajem – powiedział wójt Roman Ja-
błoński, przekazując klucze pierwszym lokatorom.  (ob)

X Przegląd Kolęd i Pastorałek

Swojacy z nagrodami
Pierwsze miejsce i na-

groda specjalna festiwalu 
– to laury, z jakimi zespół 

„Swojacy” z  Radwanic 
wrócił z jubileuszowego 
przeglądu Kolęd, który 

na początku stycznia od-
był się w Siedliskach. Na 
scenie pokonali 15 innych 
zespołów folklorystycz-
nych, a w uznaniu za pre-
zentację i brzmienie teraz 
„Swojacy” będą mogli na-
grać płytę w profesjonal-
nym studio. Sukces zespo-
łu to dzieło jego członków 
i opiekunki Aleksandry 
Stramy.  (ob) 

Według inicjatorów 
przedsięwzięcia Dolny 
Śląsk może stać się naj-
bardziej konkurencyjnym 
w skali światowej produ-
centem żywności funkcjo-
nalnej, suplementów diety, 
nutraceutyków i żywności 
wysokiej jakości. Spółka 
ma wspierać prozdrowot-
ne postawy Dolnośląza-
ków, promować progra-
my profilaktyki zdrowot-
nej, certyfi kować zdrową 
żywność, a także prowa-
dzić edukację ekologiczną, 
wspierać rozwój produk-
cji żywności ekologicznej, 
tradycyjnej i nowej gene-
racji.

Wśród najważniejszych 
celów Zielonej Doliny wy-
mieniono: zwiększenie 
udziału żywności wysokiej 
jakości pochodzącej z Dol-
nego Śląska na rynkach 

krajowych i zagranicznych,  
poprawę konkurencyjno-
ści dolnośląskich przedsię-
biorstw sektora rolno-spo-
żywczego i kreowanie po-
staw prozdrowotnych wśród 
mieszkańców regionu. 

Plany obejmują także 
wdrożenie nowego syste-

mu profilaktyki i leczni-
ctwa uzdrowiskowo-sa-
natoryjnego na rzecz re-
witalizacji zdrowia i odno-
wy biologicznej, zwłaszcza 
osób po przebytych cięż-
kich chorobach, a także na 
medycynę senioralną.

(oprac. ob)

Zawiązana spółka to ważny element progra-
mu pn. „Dolny Śląsk. Zielona Dolina Żywności 
i Zdrowia, przyjętego wspólnie przez marszał-
ka Cezarego Przybylskiego (z prawej) i rektora 

Tadeusza Trziszkę.   
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Informacja 
o płatnościach opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w 2018 r.

Zgodnie z uchwałą nr IV/34/15 Zgromadzenia Związku 
opłatę za gospodarowanie opłatami komunalnymi właści-
ciele nieruchomości zobowiązani są uiszczać, z góry i bez 
wezwania, w terminie do 15 dnia miesiąca za dany miesiąc.
Stawki opłat dla nieruchomości zamieszkałych: 
- 35,00 zł gospodarstwo wieloosobowe
- 17,50 zł gospodarstwo jednoosobowe
Opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi właś-
ciciel nieruchomości zobowiązany jest wpłacać na indy-
widualny rachunek bankowy dedykowany dla wskazanej 
w deklaracji nieruchomości.
Niezapłacenie opłaty w terminie skutkuje przekazaniem 
należności wraz z ewentualnymi odsetkami za zwłokę na 
drogę postępowania egzekucyjnego. 

Po świętach
Choinki – zarówno sztuczne jak i naturalne – po świętach stają 
się tzw. odpadem problemowym. Przypominamy, że można je 

bezpłatnie oddać w Centralnym Punkcie Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych przy ul. Działkowej 18 w Polkowicach. 
Dla wszystkich, którzy do końca lutego 2018 r. postanowią przy-
wieźć  drzewka do Centralnego PSZOK-u przygotowano drobne nie-
spodzianki. 
Punkt jest czynny od poniedziałku do piątku w godz. 12.00 -19.00, 
w soboty w godz. 10.00 – 15.00.   

Wydawnictwa edukacyjne

O papierze i szkle
Odpadowa biblioteczka ZGZM powiększyła się 
o dwie publikacje.

W serii „Nie wyrzucaj 
śmieci tak jak leci” pod koniec 
ub.r. drukiem ukazały się ulot-
ki na temat papieru i szkła. 
Czytelnicy znajdą w nich in-
formacje o tym, jakie odpady 
należy segregować i jak robić 
to prawidłowo – okazuje się 
bowiem, że do niebieskich 
czy zielonych pojemników 
często trafi ają odpady, które 
absolutnie nie powinny się 
w nich znaleźć! Ulotki zawie-
rają także garść ciekawostek 
ekologicznych i przykładów, 
że papierowym i szklanym od-
padom można dać „drugie ży-
cie”.  (mb)  
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Po Zgromadzeniu Związku

Zatwierdzone dochody i wydatki 
Delegaci ośmiu związkowych gmin 21 grudnia przyjęli uchwałę w sprawie budżetu ZGZM na  2018 r. 

Ustalono, że dochody 
Związku wyniosą 15 mln 949 
tys.742 zł, natomiast wydatki 
– 17 mln 561 tys. 815 zł. Po-
dobnie jak w poprzednich la-
tach, działalność Związku bę-
dzie skupiona na zadaniach 
z zakresu gospodarki odpa-
dami komunalnymi, w tym 
– na osiągnięciu wymaga-
nych przepisami poziomów 
zagospodarowania tych od-
padów. Poziomy te są wyso-
kie, co z kolei wymaga jeszcze 
szerszego zakresu usług i po-
noszenia adekwatnych kosz-

tów za gospodarowanie od-
padami. Dodajmy, że konse-
kwencją nieosiągania wyma-
ganych poziomów recyklingu 
i odzysku odpadów są z kolei 
wysokie kary fi nansowe.

Prognozuje się, że łącz-
ne dochody Związku na rok 
2018 będą wyższe o 27,3% 
(ponad 3 mln 400 tys. zł) do 
tych osiągniętych w 2017 r. 
Wzrost dochodów wynika 
w szczególności z pozyskania 
dotacji z Narodowego Fun-
duszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej na bu-

dowę Punktów Selektywnego 
Zbierania Odpadów Komu-
nalnych w gminach Chocia-
nów, Grębocice, Przemków 
i Radwanice.

Założono, że w 2018 r. 
ZGZM z  tytułu opłaty za 
gospodarowanie odpadami 
osiągnie dochód w wysoko-
ści 10 mln  910 tys. 794 zł, zaś 
wpływy z dodatkowych usług 
(tj. dzierżawy pojemników, 
odbioru gruzu i odpadów zie-
lonych) wyniosą 434 tys. zł. 
Uzyskane tą drogą pieniądze 
Związek przeznaczy na rea-

lizowanie zadań związanych 
z gospodarką odpadami.

Związek w dalszym cią-
gu będzie współorganizato-
rem lokalnych imprez kultu-
ralnych i sportowych. W tym 
roku finansowo wesprze 
Dolnośląskie Święto Miodu 
i Wina w Przemkowie, Dzień 
Jagody w Chocianowie, Jar-
mark Kupiecki w Gaworzy-
cach, Dożynki w Pęcławiu, 
Święto Wsi Polkowice, Dni 
Gminy Radwanice, Dożynki 
w Grębocicach oraz  Dożynki 
w Jerzmanowej.

Z początkiem stycznia 
ulotki trafiły już do 

urzędów gmin i jedno-
stek publicznych na 

terenie ZGZM, są 
również dostępne 

w Biurze Związku i na 
stronie internetowej 

www.zgzm.pl.
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Media społecznościowe

Obecni na FB

Wszystkich mieszkańców ZGZM zapraszamy 
do zaglądania na fanpage Związku na Fa-

cebooku.  Można tu znaleźć ciekawe informa-
cje dotyczące zasad segregacji odpadów oraz 

liczne konkursy z nagrodami.

Przy tak dużej ilości 
zgłoszonych prac komi-
sja konkursowa nie miała 
wyjścia i musiała zawęzić 
kryterium oceny. Najwyż-
sze noty przyznano choin-
kom, wykonanym głównie 
z papieru, które w dodat-
ku – już po świętach – 
same nie staną się uciąż-
liwym odpadem. Wybór 
zwycięzców był tak trud-
ny, że ostatecznie przy-
znano trzy równorzędne 

pierwsze miejsca.
N a g r o d y 

otrzymali: Sta-
n i s ł a w  S t e -
ciąg, Kasjan 
Frankowsk i 
i   Michal ina 
Łyk us z   Ze -

społu Szkolno- 
Przedszkolnego 

w Radwanicach, Magda 
Kołodziej, Marcin Purtak 
i Filip Zamecki – ze Szkoły 
Podstawowej w  Trzebni-
cach oraz Oskar Pacholak, 
Jakub Jończyk i Filip Ma-
sternak z Publicznej Szko-
ły Podstawowej w Wyso-
kiej.

Komisja postanowi-
ła również autorom kilku 
wyróżniających się prac 
także przyznać drobne 
upominki. Otrzymały je 
dwa uczniowskie zespo-
ły z Wysokiej w osobach 
Dawida Kasperskiego i Ja-
kuba Kiziuka oraz Fabia-
na Sawickiego i Fabiana 
Mazura, a także zespół ze 
Szkoły Podstawowej Inte-
gracyjnej w Jędrzychowie: 
Antoni Michalik i Filip Ga-
belmann.

Regulamin konkursu 
przewidywał jeszcze jedną 
nagrodę – dla szkoły, któ-
ra nadeśle najwięcej choi-
nek z odzysku. Zgniatarka 
ścienna do plastikowych 
butelek trafiła do Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pa-
wła II w Jerzmanowej, skąd 
nadesłano aż 28 prac.

Urocz yste  w ręcze -
nie nagród – połączone 
z  wystawą najpiękniej-
szych choinek - odbyło się 
w przeddzień świątecznej 
przerwy w sali konferen-
cyjnej Centralnego Punk-
tu Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych 
w Polkowicach. Gratuluje-
my wszystkim laureatom 
konkursu, a ich opiekunom 
dziękujemy za zaangażo-
wanie i współpracę! (ob)

Rozstrzygnięto świąteczny konkurs

Choinki z odzysku

Aż 93 prace 
nadesłano w grudniu 
2017 do siedziby 
Związku w odpowiedzi 
na ogłoszony 
konkurs. Mieliśmy 
okazję zobaczyć, jak 
różnie i pomysłowo 
można zrobić 
z surowców wtórnych 
bożonarodzeniowe 
choinki.
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Autorzy zwycięskich prac wraz z opiekunami. 
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Reaktywacja szlaków 
kolejowych była 
głównym tematem 
konwentu wójtów, 
burmistrzów 
i prezydentów 
Zagłębia 
Miedziowego, 
który odbył się 
w Lubinie. – To jest 
przyszłość i trzeba 
zrobić wszystko, 
aby przywrócić 
regularne połączenia 
kolejowe pomiędzy 
naszymi miastami – 
stwierdzili zgodnie 
samorządowcy.

Po konwencie samorządowców Zagłębia Miedziowego

Czy wrócą połączenia kolejowe?
Ws z y s c y  by l i  t a k ż e 

zgodni co do tego, że trans-
port kolejowy jest wygod-
ny, tani i przede wszystkim 
stanowi doskonałą alterna-
tywę dla transportu samo-
chodowego, zwłaszcza że 
drogi są zatłoczone, pełne 
korków. Inwestycje kolejowe 
są jednak bardzo kosztowne 
i miasta same nie są w sta-
nie ich sfinansować. Na 
kolejnictwo przeznaczono 
duże środki w budżecie wo-
jewództwa dolnośląskiego 
w ramach projektów unij-
nych. Poza tym samorzą-
dowcy do pomysłu przeko-
nują KGHM, który jest nim 
zainteresowany, bo linie ko-
lejowe można wykorzysty-

wać do transportu urobku 
do huty miedzi w Głogowie 
skracając czas tego trans-
portu, a to przyniosłoby wy-
mierne zyski dla fi rmy.

Projekt zakłada rozbu-
dowę szybkiej i sprawnej 
kolei z Legnicy do Lubina 
- przez Rudną - do Głogo-
wa i budowę nowego szlaku 
wiodącego z Głogowa przez 
Polkowice, ze stacją doce-
lową w Lubinie. Obecnemu 
na konwencie burmistrzo-
wi Polkowic Wiesławowi 
Wabikowi pomysł bardzo 
się podoba. W tej sprawie 
odbył już nawet spotka-
nie z przedstawicielem Po-
-Miedź Trans. Burmistrz 
od wielu lat zabiega o stwo-

rzenie sieci połączeń kole-
jowych w subregionie leg-
nickim oraz połączenie go 
ze stolicą Dolnego Śląska, 
Wrocławiem.

- Lokalizacja Polkowic 
sprawia, że nie sposób two-
rzyć sieci połączeń kolejo-
wych w Zagłębiu Miedzio-
wym pomijając Polkowice. 
Do naszego miasta codzien-
nie przyjeżdża do pracy po-
nad 16 tysięcy osób. Ruch 
mieszkańców między Gło-
gowem, Polkowicami, Lu-
binem, Legnicą a Wrocła-
wiem również jest bardzo 
duży. Powstanie transpor-
tu osobowego kolejowego 
jest wręcz niezbędne dla 
dalszego rozwoju – powie-

dział burmistrz. - Mamy 
w Polkowicach, w podstrefi e 
Legnickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej, działkę, na 
której może powstać termi-
nal, który będzie obsługiwał 
podróżnych. Jest ona usytu-
owana przy głównej drodze. 
To miejsce, w którym pla-
nujemy powstanie dużego 
terminala z parkingiem dla 
samochodów. Mieszkańcy 
mogliby przesiadać się ze 
swoich samochodów do po-
ciągów. Liczę, że uda nam 
się zrealizować ten ambit-
ny projekt. Jest on bowiem 
bardzo potrzebny dla miesz-
kańców całego subregionu 
legnickiego. Polkowice są 
gotowe przystąpić do tego 

przedsięwzięcia. Jest zainte-
resowanie ze strony KGHM. 
Trzeba działać.

- Chcemy zbudować tak 
zwany ring kolejowy, łączą-
cy najważniejsze gospodar-
czo gminy regionu. Pro-
gram jest już zatwierdzony 
przez rząd. Musimy podej-
mować działania mające na 
celu doprowadzenie do rea-
lizacji tego projektu, a więc 
budowę kolei aglomeracyj-
nej Zagłębia Miedziowego 
– dodał Robert Raczyński, 
prezydent Lubina.

O postępach prac, zwią-
zanych z realizacją ambit-
nych planów będziemy in-
formować.

Konrad Kaptur

Walcząc ze smogiem: straż sprawdzi drewno

Pan Darek może� palić
Strażnicy miejscy z Pol-
kowic sprawdzili - na 
prośbę Dariusza Stęp-
nia - wilgotność drewna, 
które spala w swojej in-
stalacji grzewczej. Wy-
nik – 18 procent - mie-
ści się w dopuszczalnej 
normie, co oznacza, że 
spalanie takiego drew-
na jest nieszkodliwe dla 
środowiska.

- Straż Miejska w Polko-
wicach ma na wyposażeniu 
dwa wilogotnościomierze. 
Posiadają certyfi kat Okrę-
gowego Urzędu Miar. Upo-
ważnieni strażnicy kon-
trolują wilgotność drewna 
w każdy piątek w godzinach 
od 10. do 18., po uprzednim 
umówieniu się telefonicz-
nym. Zachęcamy miesz-
kańców do sprawdzania wil-
gotności drewna. Można też 
przyjść do naszej komendy, 
wówczas sprawdzimy wil-
gotność na miejscu – powie-
dział Mirosław Sienkiewicz, 
komendant polkowickiej 

Straży Miejskiej.
- Jestem spokojny, ta-

kim drewnem mogę bez-

piecznie palić. To dla mnie 
bardzo ważne, bo wiem, że 
wiele osób pali byle czym 

i tym samym zatruwa śro-
dowisko – powiedział nam 
Dariusz Stępień po zakoń-
czeniu dzisiejszej kontroli.

Dopuszczalna prawem 
norma wilgotności drewna 
służącego do opału to 20 
procent.

Straż Miejska, na pod-
stawie przepisów o ochro-
nie środowiska, ma prawo 
przeprowadzić kontrolę 
wilgotności drewna na pry-
watnych posesjach codzien-
nie w godzinach od 6.00 do 
22.00.

- Proszę o wyrozumia-
łość i współpracę. Używa-

nie zbyt wilgotnego drewna 
powoduje nie tylko powsta-
wanie sadzy i innych szkod-
liwych substancji, które tru-
ją nas wszystkich, ale także 
jest mało wydajne i powo-
duje uszkodzenia instalacji 
grzewczych – przypomniał 
komendant Sienkiewicz.

-  Wa r t o  s ko r z y s t a ć 
z możliwości bezpłatnego 
sprawdzenia poziomu wil-
gotności drewna, by spokoj-
nie i bezpiecznie je palić – 
radzi pan Darek.

Zachęcamy, by pójść za 
jego przykładem.

Konrad Kaptur
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Strażnicy miejscy zmierzą wilgotność 
drewna za darmo. 

- Lokalizacja Polkowic sprawia, że nie sposób tworzyć sieci połączeń kolejowych w Zagłębiu Miedziowym pomijając 
Polkowice – stwierdził Wiesław Wabik, burmistrz Polkowic (na zdjęciu drugi z prawej w pierwszym rzędzie).
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Do zbiórki 
włączyło się 

także Polkowickie 
Centrum Usług 
Zdrowotnych.

POLKOWICE

W  tym roku zagrali-
śmy na rzecz wyrównywa-
nia szans w leczeniu nowo-
rodków. Zebrane pieniądze 
pozwolą na zakup specja-
listycznego sprzętu oraz 
wesprą placówki ratujące 
życie. Tradycyjnie na tere-
nie całej Polski odbywały 
się liczne imprezy. W gro-
nie miast grających wspól-
nie z WOŚP nie mogło za-
braknąć Polkowic. Punk-
tualnie o godzinie 9.00 na 
ulice miasta w y r usz yło 
około 90 wolontariuszy, 

wyposażonych w identyfi-
katory i puszki. 

– Zbieram pieniądze dla 
Orkiestry po raz pierwszy. 
Na pewno nie żałuję, bo to 
bardzo fajne i wartościowe 
doświadczenie – powiedział 
nam Bartek, jeden z wolon-
tariuszy.

Imprez y WOŚP roz-
począł turniej szachowy. 
W Klubokawiarni „Magiel” 
odbyły się warsztaty kawo-
we, a w sklepie „Bio Sto-
ries” wysłuchaliśmy wykła-
du pt. „Jelita – dlaczego są 

tak ważne i jak o nie dbać”. 
Z kolei w galerii Polkowi-
ckiego Centrum Animacji 
zorganizowano kiermasz 
prac wykonanych na zaję-
ciach plastycznych. W tym 
samym czasie w Szkole Pod-
stawowej nr 3 można było 
oddać krew, zbadać po-
ziom cukru we krwi, a tak-
że zmierzyć ciśnienie. 

– W tym roku była bar-
dzo wysoka frekwencja. Od-
daliśmy w sumie 31,5 litra 
krwi, co jest naszym nowym 
rekordem. Przed rokiem ze-
braliśmy 28,5 litra tego ży-
ciodajnego płynu. Żeby ko-
muś pomóc nie trzeba być 
bogatym. Wystarczy oddać 
cząstkę siebie – powiedział 
Piotr Marszałek, prezes klu-
bu Honorowych Dawców 
Krwi im. Miedzianej Kropli 
Krwi. 

Do zbiórki włączyło się 
także Polkowickie Centrum 
Usług Zdrowotnych.

Zebrano niemal 2 tysią-
ce złotych i wykonano setki 
badań. 

- Mieszkańcy naszego 
miasta jak zawsze nie za-
wiedli. Skorzystali z możli-
wości wykonania bezpłat-
nych badań i hojnie wspar-
li Wielką Orkiestrę Świą-
tecznej Pomocy. Z otwar-
tym sercem wrzucali datki 
do puszek wolontariuszy – 
podsumowała Mariola Ko-
śmider, pomysłodawczyni 
akcji i dyrektor PCUZ. 

W Centrum wykonano 
kilkaset bezpłatnych badań 
takich jak USG jamy brzusz-
nej i tarczycy, badania gę-
stości kości w kierunku os-
teoporozy, morfologię krwi 
z rozmazem, badanie ciśnie-
nia krwi i poziomu cukru we 
krwi, badanie tętna i stop-
nia nasycenia krwi tlenem 
oraz spirometrię czyli bada-
nie pojemności płuc. Porad 

udzielał dietetyk, a osoby 
skarżące się na przewlekłe 
bóle narządów ruchu korzy-
stały z porad fizjoterapeuty 
oraz możliwości oklejania 
części ciała specjalnymi pla-
strami uśmierzającymi ból 
stawów i usprawniającymi 
pracę przeciążonych mięś-
ni. Wszyscy pacjenci wrzu-
cali do puszek wolontariu-
szy WOŚP datki.

W godzinach popołu-
dniowych większość im-
prez przeniosło się do kina, 
gdzie odbyły się pokazy 
tańca oraz koncerty. W tym 
roku zagrali dla nas Out Of 
Body Experience oraz Po-
zytywny Stan. Zwieńcze-
niem tegorocznego finału 
było tradycyjne „Światełko 
do nieba”.

Konrad Kaptur

26 finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy

Pięknie  
zagraliśmy!

38 tysięcy  
272 złotych  
i 72 grosze oraz 
31,5 litra krwi – tyle 
zebrano podczas 
tegorocznej 
Orkiestry 
w Polkowicach. 
W mieście 
tradycyjnie wiele się 
działo.
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Wolontariusze zbierali pieniądze do puszek od 
wczesnych godzin rannych. Cały czas z uśmie-

chem na twarzach.

W tym roku WOŚP zagrała także w PCUZ.

W kinie tradycyjnie 
odbył się koncert 
lokalnych zespołów.
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Z kalendarium polkowickich rad osiedlowych

Plany czekają na przyjęcie

Tematyczne warsztaty, to jedna ze stałych pozycji 
w planach rad osiedlowych. Tu: bożonarodzenio-

we ozdoby wykonywali mieszkańcy Krupińskiego.

Jazda na 
łyżwach – żela-
zny punkt 
programu 
zimowego. 
Podczas ferii 
wstęp na 
lodowisko 
kosztował 
złotówkę, tyle 
samo wypoży-
czenie łyżew.

Rajcowie mają obrado-
wać 14 lutego – to właśnie 
na sesji tego dnia ofi cjalnie 
będą rozdysponowane pie-
niądze jednostek pomocni-
czych gminy. Na działalność 
polkowickich rad osiedlo-
wych w 2018 r. samorząd 
przeznaczył 1 mln 332 tys. 
87 zł. O tym, ile z tej puli 
przypadło poszczególnym 
osiedlom, zadecydowała – 
podobnie jak w poprzednich 
latach – wielkość, czyli licz-
ba mieszkańców.

- Nasz budżet nie jest 
mały, to ponad 300 tys. zł – 
przyznała Zofia Szymasz-
czyk, szefowa rady osiedla 
Krupińskiego.

Planując działania na 

ten rok rada kierowała się 
propozycjami mieszkań-
ców i trzyletnim doświad-
czeniem.

- Są wśród nich zajęcia 
usprawniające pod okiem 
karateki Bartosza Skwar-
skiego, ale też zajęcia z judo, 
lekcje salsy i różnego rodza-
ju warsztaty – dodała prze-
wodnicząca.  – Nowością 
będą, między innymi, war-
sztaty z robotyki dla dzieci 
w wieku szkolnym.

Osiedle Dąbrowskiego 
– z budżetem ok. 70 tys. zł 
– także planuje organiza-
cję warsztatów, spotkanie 
na integracyjnym pikniku 
osiedlowym i mikołajkową 
zabawę dla najmłodszych. 

Tę ostatnią imprezę rada 
chce przygotować razem 
z osiedlem Hubala. 

- Oczywiście, w planie 
mamy także badania pro-
filaktyczne – powiedziała 
nam Grażyna Buda. – Na 
naszym osiedlu mieszka 
sporo osób w starszym wie-
ku i chętnych na bezpłatne 
badania zawsze jest bardzo 
dużo.

Badania lekarskie znala-
zły się, jak co roku, w planie 
każdego osiedla. Centrum , 
na przykład, chciałoby swo-
im mieszkańcom umożliwić 
również badanie w kierunku 
boreliozy. W program dzia-
łań na ten rok – z budżetem 
103 tys. zł - wpisano m.in. 

również wycieczki, udział 
w trzech spektaklach Pol-
kowickich Dni Teatru, zwie-
dzanie muzeum parowozów 
w Wolsztynie.

- Chcemy też w ybrać 
się na spływ pontonowy do 
Barda Śląskiego, wejść na 
Śnieżkę, zobaczyć Błędne 
Skały i zwiedzić Park Na-
uki i Ewolucji Człowieka 
w Krasiejowie – zdradził 
plany przewodniczący  rady 
Janusz Białocki.

Działania rady os. Sta-
szica – przyznał przewod-
niczący Artur Kikut – będą 
bardzo podobne do tych 
ubiegłorocznych. W ofer-
cie, wartej blisko 50 tys. 
zł - znajdą się i wycieczki, 

i badania tarczycy oraz usg 
jamy brzusznej, a także tur-
niej bowlingu.

- Będziemy  go organi-
zować po raz pierwszy i li-
czę na to, że frekwencja do-
pisze – powiedział szef rady. 

Osiedle planuje także 
organizację jednej dużej 
imprezy z os. Polanka : ju-
bileuszowy festyn 1 wrześ-
nia. Okazją do świętowania 
będzie 35-lecie os. Polanka 
i 25-lecie os. Staszica.

Czekając na zatwierdze-
nie swoich planów przez 
radnych, mieszkańcy ko-
rzystają z zimowej oferty 
instytucji miejskich. Jest 
więc gdzie i jak spędzić wol-
ny czas.  (mb)

Jeśli któraś rada jeszcze nie zaprosiła swoich 
mieszkańców do wrocławskiego Hydropolis, to 

pewnie zrobi to w tym roku.

Mieszkańcy os. Centrum pojechali do muzeum 
wody w grudniu, mogli więc już przywitać się 

z robotem Pepperem. 
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eMożna powiedzieć, że 

styczeń w kalendarzu 
rad osiedli to martwy 
miesiąc. Wraz 
z końcem grudnia 
zakończono realizację 
ubiegłorocznych 
działań, a to, co 
zaplanowano na 
2018 rok czeka na 
akceptację i stosowne 
uchwały Rady 
Miejskiej. 

 Na działalność 
polkowickich 

rad osiedlowych 
w 2018 r. samorząd 
przeznaczył 1 mln 

332 tys. 87 zł.
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PUMA w urzędzie
Od stycznia w urzędzie gminy w Radwanicach ruszył specjali-
styczny system informatyczny. PUMA, czyli Platforma Urucho-

mieniowa Modułów Aplikacyjnych. Ma m.in. usprawnić  wymianę 
i udostępnianie danych pomiędzy poszczególnymi komórkami urzę-
du, a to wyeliminuje konieczność wielokrotnego wprowadzania tych 
samych danych, wykluczy możliwość popełnienia błędów (związa-
nych z ręcznym wpisywaniem danych) i przyspieszy urzędowe po-
stępowania. Wdrożenie systemu jest elementem realizacji projektu 
„Wdrożenie e-usług publicznych w Gminie Radwanice” współfinan-
sowanego ze środków unijnych.

Po wichurze
Cztery zerwane dachy, 35 uszkodzonych budynków mieszkal-
nych i awarie 92 stacji energetycznych – to bilans orkanu Fryde-

ryka, który w czwartek 18 stycznia przetoczył się przez Dolny Śląsk. 
Ponad 3000 mieszkańców było pozbawionych prądu, straż interwe-
niowała 240 razy. 
Najsilniej wiatr wiał w okolicach Zgorzelca: prędkość wynosiła 113 
km/h. Najliczniejsze uszkodzenia budynków odnotowano w powia-
tach jeleniogórskim, wałbrzyskim i kłodzkim. Wieczorem na drodze 
krajowej nr 3 w pobliżu Nowej Wsi Legnickiej przewróciła się cięża-
rówka. (ob)

Państwa, które ra-
tyfikowały Konwencję 
Ramsarską - a  jest ich 
169 – zobowiązały się do 
ochrony i zrównoważo-
nego rozwoju obszarów 
wodno-błotnych na swo-
im terenie. Od 1978 r. na 
liście Konwencji znajdo-
wało się 14 takich obiek-
tów z Polski, w ostatnim 
czasie doszły trzy kolej-

ne: Ujście Wisły, Torfowi-
ska Doliny Izery i właśnie 
Stawy Przemkowskie. 

Międzynarodowy sta-
tus oznacza, że państwo 
zobowiązało się m.in. do 
racjonalnego użytkowa-
nia mokradeł i do wdro-
żenia planu, który będzie 
je chronił. Przypomnijmy, 
że chodzi o kompleks sta-
wów, łęgów, wilgotnych 

łąk i szuwarów, na których 
żyje blisko 200 gatunków 
ptaków. Obszar leży też 
na szlaku wędrownym 
ptaków z rodziny kaczko-
watych. Jest uznaną osto-
ją ptasią o randze europej-
skiej, stanowi część parku 
krajobrazowego. Stawy 
są też częścią Przemkow-
skiego Parku Krajobrazo-
wego.  (ob)

Dekomunizacja
Sześć ulic na Dolnym Śląsku zmie-
niło na początku roku nazwy na 
mocy zarządzenia wojewody.

Wojewoda interweniował tam, gdzie 
zabrakło decyzji samorządów. W Biela-
wie ulica Berlinga stała się ul. Genera-
ła Władysława Andersa, a 9. Maja – ul. 
Majową; w Legnicy zamiast po Armii 
Ludowej będzie się jeździć po ul. Legio-
nów; Stanisław Kulczyński przestał być 
patronem ulic w Zgorzelcu i Wrocławiu  
w tym pierwszym zastąpiono nazwę na 
Ułańską, w drugim mamy teraz Bulwar 
Profesorów Lwowskich.

W  sumie w  regionie ustawą de-
komunizacyjną (tj. ustawę o zakazie 
propagowania komunizmu lub inne-
go ustroju totalitarnego przez nazwy 
jednostek organizacyjnych, jednostek 
pomocniczych gminy, budowli, obiek-
tów i urządzeń użyteczności publicznej 
oraz pomników) objęte będą prawdo-
podobnie 52 ulice. Z wydaniem kolej-
nych zarządzeń wojewoda Paweł Hre-
niak musi poczekać na opinię Instytutu 
Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania 
Zbrodni przeciwko Narodowi Polskie-
mu.  (ob)  

Ruszył nowy konkurs

Na walkę ze smogiem
Samorząd województwa dolnośląskiego przeznaczył 
kolejne pieniądze na poprawę czystości powietrza. 
W puli jest 8 mln euro, czyli 32,9 mln zł.

Konkurs prowadzi Dol-
nośląska Instytucja Pośred-
nicząca. Tym razem dotyczy 
on projektów na kogenerację 
(wytwarzanie ciepła i ener-
gii elektrycznej w  jednym 
procesie technologicznym) 
i modernizacje sieci ciepłow-
niczych.

O dofi nansowanie – w wy-
sokości od 60 do 85%, w zależ-
ności od rodzaju i wielkości in-
westycji – mogą starać się jed-
nostki samorządu terytorialne-
go, ich związki i stowarzysze-
nia; jednostki sektora fi nansów 
publicznych, przedsiębiorstwa 
energetyczne, organizacje po-
zarządowe, spółdzielnie miesz-
kaniowe i wspólnoty mieszka-
niowe, towarzystwa budowni-
ctwa społecznego, uczelnie, 
szkoły wyższe ich związki 

i porozumienia, organy admi-
nistracji rządowej w zakresie 
związanym z prowadzeniem 
szkół; PGL Lasy Państwowe 
i jego jednostki organizacyjne, 
kościoły, związki wyznaniowe 
oraz osoby prawne kościołów 
i związków wyznaniowych, 
podmioty lecznicze oraz ich 
konsorcja oraz przedsiębior-
stwa.

Już wiadomo, że konkur-
sie będą preferowane projek-
ty, zakładające wykorzystanie 
odnawialnych źródeł energii, 
których efektem realizacji 
będzie  m.in. redukcja emi-
sji dwutlenku węgla o więcej 
niż 30%. Maksymalną war-
tość projektu określono na 
100 tys. zł. Nabór wniosków 
potrwa do 15 marca 2018 r.

(ob) 
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Celem konkursu jest ograniczenie emisji CO2.

Stawy Przemkowskie – tu ptaki gniazdują, żerują 
i odpoczywają podczas przelotów.  

Stawy Przemkowskie na liście Konwencji Ramsar

Jeszcze bardziej 
chronione
Obszar ponad 
4600 hektarów 
Stawów 
Przemkowskich 
został uznany za 
mokradła o ważnym 
dla naszej planety 
znaczeniu. 
Stawy trafi ły na 
międzynarodową 
listę Konwencji 
Ramsar.
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Czy małe przedsiębiorstwa rzeczywiście 
potrzebują specjalnego kredytu?
- Jak wynika z analiz NBP, tempo wzrostu 
kredytów dla sektora MSP jest wyraźnie niższe 
niż ma to miejsce w przypadku większych 
firm. Do przyczyn należą m.in.  trudności 
związane z zapewnieniem zabezpieczenia czy 
oceną ryzyka. Stworzony przez Alior Bank 
pakiet kredytowy to rozwiązanie specjalnie 
dla nich – małych przedsiębiorstw, które 
potrzebują szybkiego dostępu do gotówki. 
Oferta skierowana jest do firm, działających 
na rynku od co najmniej 12  miesięcy, o 

obrotach do 5 mln zł rocznie, zatrudniających 
nie więcej niż 9 osób. Przykładami takich firm 
mogą być sklepy, małe hurtownie, warsztaty 
samochodowe, salony fryzjerskie czy gabinety 
stomatologiczne. Propozycję kierujemy także 
do przedstawicieli wolnych zawodów – 
prawników, lekarzy, architektów.
Co wyróżnia ofertę Alior Banku dla 
małych przedsiębiorstw?
- Oferta Alior Banku łączy najlepsze cechy 
kredytów dla małych firm dostępnych 
obecnie na rynku – teraz kredyt nawet do 500 
tys. zł jest dostępny szybko i w wygodny dla 
klienta sposób.
A co to oznacza w praktyce?
- Przede wszystkim nie trzeba żadnych 
zabezpieczeń materialnych, nawet przy dużej 
kwocie kredytu. Można go uzyskać podczas 

jednego spotkania w  placówce banku, 
praktycznie od ręki. Decyzja podejmowana 
jest w 30 minut, a środki na koncie dostępne 
są w ciągu jednego dnia od podpisania 
umowy. Z  tego powodu pakiet kredytowy 
jest idealnym rozwiązaniem dla tych 
firm, które potrzebują szybkiego dostępu 
do finansowania.
Do jakiej kwoty można uzyskać kredyt?
- Firma może wystąpić nawet o pół 
miliona złotych. Co ważne, przyznaną 
kwotę można dowolnie podzielić na trzy 
produkty kredytowe: biznes kredyt, kredyt 
w rachunku bieżącym i kartę kredytową.
A na jaki okres można rozłożyć spłatę 
kredytu? 
- Okres kredytowania może wynieść nawet 
do 10 lat, co pozwala na dogodne rozłożenie 

spłaty. Zależy nam, aby właściciele małych 
firm znaleźli rozwiązanie dostosowane 
do swoich potrzeb, możliwości i  skali 
prowadzonego biznesu. 
Na co można przeznaczyć pieniądze?
- Dzięki ofercie firmy mają szansę zrealizować 
różne potrzeby, nawet te  duże. Kredyt 
można przeznaczyć na   sfinansowanie 
bieżącej działalności, a   także inwestycje, 
np. wyposażenie lokalu usługowego, 
czy  refinansowanie pożyczki zaciągniętej 
w innym banku. 
Dziękuję za rozmowę, a klientów 
zapraszam do placówek partnerskich 
Alior Banku:  
Polkowice 
ul. Chopina 16a/2,  76 847 45 16 
ul. Rynek 13-14,  76 841 87 47

Alior BAnk finAnsuje potrzeBy mAłych firm – nAwet te wielkie!
właścicielom małych firm, takich jak osiedlowe sklepy, salony fryzjerskie czy gabinety stomatologiczne, szczególnie zależy na jak najlepszych relacjach z klientami 
i na  ich zadowoleniu.  ci przedsiębiorcy, aby sprostać oczekiwaniom klientów stale inwestują w rozwój swoich biznesów, korzystając przy tym także z pomocy banków. 
o szczegółach pakietu kredytowego w Alior Banku – oferty, która łączy najlepsze cechy kredytów dla małych firm dostępnych obecnie na rynku – mówi edyta Bagińska, 
doradca klienta z placówki Alior Banku w polkowicach, przy ul. chopina 16a/2.

Edyta Bagińska  
Doradca klienta

kreDyty DlA mikrofirm

wielkie potrzeBy mAłych firm finAnsujemy w 24 h
nawet 500 000 zł może znaleźć się w twojej firmowej kasie  
już w 24 godziny od podpisania umowy kredytowej:
  bez zabezpieczeń materialnych;
  okres spłaty do 10 lat;
   możliwość podziału kwoty kredytu na trzy produkty:  
Biznes kredyt, kredyt w rachunku bieżącym i kartę kredytową.

Szczegóły oferty „Pakiet kredytowy dla mikrofirm” w placówkach banku oraz na www.aliorbank.pl.  
Informacja handlowa wg stanu na 06.06.2017 r.

500 000 zł
Bez zABezpieczeŃ

Do 10 lAt


